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J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2017. február 23-án 
14.00 órakor kezdődő képviselő-testületi ülésén.

Ülés helye: Szabó Károly Művelődési Ház és Könyvtár

Jelen vannak: Lipcsei Zoltán polgármester, Nosza József alpolgármester, dr. Bácskay 
Tamás, Kovács László, Marton László, Török Imre Mihály, Végh Judit képviselők, 
Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző, Smiriné Papp Katalin pénzügyi 
csoportvezető

Lipcsei Zoltán polgármester köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a testület 
határozatképes. 
Javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 7 tagja 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi napirendi pontokat hagyja jóvá:

NAPIREND

1. Közmeghallgatás

2. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés között történt 
fontosabb eseményekről

Előadó  :   Lipcsei Zoltán polgármester 

3. Az önkormányzat 2016. évi költségvetési rendeletének módosítása
Előadó: Lipcsei Zoltán polgármester

4. Az önkormányzat 2017. évi költségvetésének megalkotása
           Előadó  :   Lipcsei Zoltán polgármester 

5. A házibrigád beszámolója 2016. évi tevékenységéről, a brigád 2017. évi feladatainak 
meghatározása

Előadó: Lipcsei Zoltán polgármester

6. Bejelentések

Első napirendi pont: Közmeghallgatás

Lipcsei Zoltán polgármester felolvassa írásos anyagát, mely a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi.
Megkérdezi, hogy a képviselők közül van-e valakinek kérdése, véleménye?

Kérdés, vélemény nem volt.

Lipcsei Zoltán polgármester átadja a szót a megjelent lakosoknak.
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Szőke Lajos helyi lakos elmondja, hogy örül, az aprító gépnek és a brikett gyártó gépnek, de 
javasolja, hogy ne brikettel fűtsenek az intézményekben, mert az drága, hanem inkább 
vegyenek a kazán ajtóra szerelhető automatikus adagolót, ami folyamatosan adagolja 
az aprítékot a beállítás szerint.

Nosza József alpolgármester elhagyja az ülést.

Lipcsei Zoltán polgármester szerint nem rossz a javaslat, kivitelezhető is. Elmondja, hogy két
évre elegendő apríték van. A brikettgyártásra azért van szükség, mert a szociális 
tűzifát szeretnék ezzel kiváltani, a lakosság számára, csak ilyen formában tudják adni a
támogatást. A közmunka programban munkát kell biztosítani az embereknek. Nem 
kívánnak fákat kivágni, folyamatosan karbantartják, a gátakat, árkokat és ebből 
elegendő aprítékot tudnak készíteni. Megvizsgálják az adagoló lehetőségét.

Nosza József alpolgármester visszajön az ülésre.

Kerekes Antal helyi lakos sokallja az iparűzési adónak a mértékét, amit sajnos minden 
képviselő megszavazott. Nekik meg kell fizetni a beművelést is és mégis a teljes 
összeg után kell adót fizetniük. Az őstermelői bevétel a termelőszövetkezet 
nyugdíjasainak jutalom volt, a tagoknak béremelés. Kérdezi, hogy a képviselők minek 
vannak, ha egész évben nem szólalnak meg? Szerinte biztosan csak a pénzért.

Nosza József     alpolgármester a kérdésre válaszolva elmondja, hogy 600.000,-Ft feletti 
árbevétel után kell fizetni az iparűzési adót, amiből levonják az anyagköltséget. Ez 
nem egy nyereség típusú adó, ezt a vállalkozók is megfizetik. Az egész országban így 
fizetik ezt az adót, mert ez a törvény.

Lipcsei Zoltán polgármester elmondja, hogy az iparűzési adó helyi szinten kedvezményesen 
indult. 199 őstermelő van a településen, ebből 191 meghaladja a 600.000,-Ft-os 
árbevételt. Ez nem egy rendkívüli év, valószínű, hogy eddig is ennyi volt a bevételük, 
csak nem vallották be. Többféle adót bevezethetett volna a testület, de nem tette meg. 
A vállalkozóknak minden évben meg kellett ezt fizetni, ami már az őstermelőkre is 
vonatkozik. A bevallást az adós adja be az önkormányzathoz, ez alapján kell fizetni az 
iparűzési adót. A képviselő-testület azért hozta meg ezt a döntést, mert a víziközmű 
hitelt, a szennyvízberuházás miatt fizetnie kell, ami jelentős kiadás. Terveikben 
szerepel, hogy 2018-ban az iparűzési adó mértéke csökkentve legyen, erről a testület 
döntött. A képviselőkkel kapcsolatosan elmondja, hogy a lakosság választotta meg 
őket. Ő próbál minél több információt átadni a lakosoknak. A testületi ülés előtt már 
komoly háttérmunka van. Hisz abban, hogy hatékonyan lehet működtetni a települést, 
ha a bizottsági ülésen alaposan kitárgyalják a témát és a testületi ülésen döntenek. 
Minden képviselő más területről érkezett. Ő 2,5 évvel ezelőtt kezdőként érkezett, 
vállalkozó körből. Ő is úgy gondolta, hogy úgy lehet működtetni, mint egy céget, de 
rájött, hogy nem lehet. Az elmúlt időszakhoz képest, biztos, hogy fejlődő időszakban 
van a település, úgy érzi, hogy a 2017-es év nagyon sikeres év lesz. Elmondja, hogy 
azért kezdték 14.00 órakor az ülést, mert mindig pár nyugdíjas ember vett részt, így 
teljesen mindegy, hogy mikor kezdődik a közmeghallgatás. A műanyag feldolgozóval 
kapcsolatosan elmondja, hogy csak a pénzre várnak, az engedélyek megvannak. 
Pontos időt nem tud mondani, mert folyamatosan tologatják az időpontokat. Nem 
kevés jól menő vállalkozás van a településen. Szeretett volna megalapítani, egy 
önkormányzati kft-t, ami ezért lett volna jó, mert ha nyertek volna pályázatokat, akkor 
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tudtak volna benne dolgozni, eszközöket tudtak volna biztosítani, jó béreket adtak 
volna, ÁFA-t igényelhettek volna vissza. Van benne bizonytalanság, ezért úgy 
gondolta a képviselő-testület, hogy nem érdemes megalapítani. A 2018. évi 
költségvetés tervezésénél újra fognak tárgyalni róla. A legjobb tudása szerint ebben az 
időszakban vállalkozni nem bűn. 

Szőke Lajos     helyi lakos elmondja, hogy otthon a televízióban csak annyit látnak, hogy a 
képviselők ülnek és szavaznak. A háttért nem ismerik, nem látják. Ez a lakosoknak 
nem szépen mutat. Elmondja, hogy a hídról lejövő forgalom balesetveszélyes. Emelje 
meg 30 cm-el az útnak a magasságát és lassítsa a sebességet 30 km/h-ra. Ez nem kerül 
sokba. Ugyanezt meg lehetne csinálni a kisiskolánál.

Lipcsei Zoltán polgármester elmondja, hogy igaza van a lakosnak ebben is. Egy fix 
traffipaxban lehetne megállapodni a közútkezelővel, a fekvő rendőr nem tudja, hogy 
megoldható-e. Próbálnak térfigyelő kamerát kitenni a főúthoz. Törekszenek a 
lassításra valamilyen megoldást találni.

Szőke Lajos     helyi lakos elmondja, hogy a kamera az nem mér sebességet, az nem ér semmit.

Lipcsei Zoltán polgármester hisz abban, hogy a kamera rendszernek van visszatartó ereje.

Nosza József alpolgármester elmondja, hogy sokszor felvetődött már a lassításnak a témája. 
A híd lábánál a szigetet már 2006. előtt megépítették, de nem igazán jó. A közútkezelő
annyit vállalt, hogy a települést jelző táblát felvitték a hídnak a tetejére, nekik se volt 
jobb ötletük. Reméli, hogy esetleg már lesznek újabb lehetőségeik, ha a polgármester 
rákérdez a lassítási lehetőségekre. 

Végh Judit képviselő tájékoztatást ad a képviselői munkáról. Elmondja, hogy ő képviselőként
ebben a ciklusban került be, de bizottsági tagként több éve dolgozott. Elég nehéz 
munkára vállalkozott. Meg lettek választva, bizalmat kaptak, lett döntési jogkörük. 
Úgy kezdődik a munkájuk, hogy pénteken megkapják a testületi ülésre vonatkozó 
anyagot. A képviselő hétvégéje abból áll, hogy felkészül, után néz bizonyos 
dolgoknak, és azon gondolkodik, hogy mi fog történni a bizottsági ülésen. Ezzel 
eltelik a hétvégéjük. Kedden bizottsági ülés következik, ami elég hosszú szokott lenni.
Ott már nem olyan békés a hangulat, nem olyan egyetértésben ülnek, mint a testületi 
ülésen. A bizottsági ülésen külsős tagok is vannak, akik részt vesznek a döntési 
feladatokban. Elég kemény dolog abban dönteni, hogy a testületi ülésen miről legyen 
szavazás. Többször elmondják a bizottsági ülésen, azt a vitát kellene a lakosságnak 
látnia, ami ott történik. Ezzel nincsen vége, mert után lesz a testületi ülés. Ide szintén 
úgy érkeznek, hogy vajon mi fog történni, mert itt már 7 képviselő hozza a döntéseket.
Mindenki indulhat a képviselő választáson, próbálják ki és csinálják végig. Említette a 
lakostárs a tiszteletdíjat is. A képviselők a tiszteletdíjukat, igyekeznek felajánlani 
különböző csoportoknak, szervezeteknek. Mivel képviselők, úgy érzik, hogy egy 
közfeladat, ezeket a pénzeket vissza is adják a köznek különböző módon. Az nem 
lehet mondani, hogy ezt a munkát megéri a pénzért csinálni. Ülés előtt is bevett egy 
nyugtatót, tehát, aki ezt irigyli, az csinálja végig. Sokat készül, folyamatosan tartják 
egymással a kapcsolatot. Ez állandó stressz és nem könnyű. Vannak olyan nehéz 
döntések, mint az iparűzési adó bevezetése, majd megemelése, amit be kell vállalni, 
mert forrást kell biztosítani, hogy működni tudjon a település. Most nagyon örül, hogy 
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egyensúlyban van a költségvetés. A lakosok tényleg azt látják, hogy a képviselők nagy
egyetértésben szavazgatnak.

Dr. Bácskay Tamás képviselő csatlakozik az előtte szólókhoz. Valós a probléma látják ők is, 
hogy a vetítésből semmilyen információt nem kap a lakos. Ezt próbálják orvosolni 
úgy, hogy bővebben kifejtik a napirendet. Igazából a problémák gyökere ott van, hogy 
kicsi a testület. Két bizottságot alig tudtak összeállítani, egy képviselő így is két 
bizottságnak is a tagja. A bizottsági ülésen a testület szinte minden tagja ott van. Mire 
a testületi ülésre kerülnek, márt egyszer, vagy kétszer végighallgatták az előterjesztést.
Azért nem kérdeznek, mert már a bizottsági ülésen megbeszélték.

Kurucsó Ferencné helyi lakos kérdezi, hogy mikor lesz benzinkút a településen? Köszöni a 
járdának az igazítását. Már korábban is említette a köztéri padokat, továbbra is kéri, 
hogy ami megsérült azokat javítsák ki. A Somkertnél a kapu tetőjavítására is sor 
kerülhetne.

Gyaraki Imre helyi lakos, a Nyugdíjas Klubnak az elnöke elmondja, hogy a klubban 
többször beszéltek arról, hogy a korábban ígért idősek otthona leült, nem történik 
semmi az ügyben. Kérdezi, hogy hol akadt el? Mi a következő lépés? Lenne rá igény, 
sokan beköltöznének ebbe az intézménybe.

Lipcsei Zoltán polgármester a kérdésekre válaszolva elmondja a benzinkúttal kapcsolatosan, 
hogy évek óta nem történik semmi. A régi kutat nem lehet megnyitni, elavult. A 
kampányában is ígérte a benzinkutat, ezért ez neki fontos. Teher a lakosságnak, hogy 
át kell menni Mezőberénybe benzinért. Már tárgyalásokat folytat benzinkút és 
autómosó létesítéséről. Több befektetővel is tárgyalt a témáról és napi szinten asztalon
van a kérdés. Záros határidőn belül meg fog valósulni. Nem önkormányzati beruházás 
lesz, hanem vállalkozó kívánja működtetni. Ha a padokkal kapcsolatosan a brigádból 
bárkinek lehet hibát jelezni el fog jutni hozzá. Minden bejelentést orvosolni fognak. 
Sok pad tönkrement ki vannak bontva, cserélni fogják tavasszal. Ha hiányosságot 
látnak, azt kéri, hogy jelezzék felé. Fontos, hogy az átmenő forgalom lássa, hogy 
rendben van a település és tiszta. Az idősek otthonával kapcsolatosan átadja a szót az 
alpolgármesternek.  

Nosza József alpolgármester elmondja, hogy jogos a megállapítás, hogy nem történik semmi. 
Tervet készítettek, portát vásároltak, de nem lehet rá pályázati forrást szerezni. 
Legutóbb októberben vetették fel az alapítvány részéről, hogy az önkormányzattal 
közösen keressék meg az Emberi Erőforrás Minisztériumát és kérjenek tájékoztatást, 
hogy milyen lehetőségek lesznek új otthon alapítására. A válasz megérkezett, nem jó 
híreket kaptak, azt írták, hogy nem a bentlakásos otthonok építését, hanem az 
otthonápolást kívánják támogatni és pályázat sem lesz erre vonatkozóan. Ezt a levelet 
a testület tudomásul vette és próbálnak új ötleteket találni a probléma megoldására, 
tudnak az igényekről. Az állami intézményeket egyházi kezelésbe adták, de az 
egyházak nem mindenhol akarták átvenni. A piaci alapon működő intézményekről is 
hallották, hogy csődbe mentek. Valamit ki kell találni, mert az igény az megvan. Saját 
erőből kell megoldást keresni, vagy piaci befektetőket kell keresni. Az egyház 
Mezőberényben, Körösladányban és Gyomaendrődön is működtet intézményt, így itt 
nem kívántak ilyen létesítményt működtetni. Az alapítvány működik, próbálja 
erőltetni a létesítést, de az ereje nem olyan nagy, egyedül nem tudnak mit csinálni. 
Még a finanszírozási ellátó rendszerbe is be kell kerülni. Lesújtó volt a hír nekik is.
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Több kérdés, hozzászólás nem volt, ezért a polgármester a közmeghallgatást bezárta.

Szünet.

Második napirendi pont: Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két 
ülés között történt fontosabb eseményekről

Előadó  :   Lipcsei Zoltán polgármester 

Lipcsei Zoltán polgármester kiegészítésként elmondja, hogy két TOP-os pályázat az orvosi 
rendelő felújítása és a turisztikai pályázat felterjesztésre került. Van esély a 
támogatásra, így felújítanák a rendelőt, a ligeti pavilont és egy új zenepavilon is 
felépítésre kerülne. A kerékpárutas pályázatot nem javasolták támogatni. Tájékoztatja 
a lakosságot, hogy a liget és a pavilon az önkormányzati karbantartásban van, csak a 
horgásztó van bérbeadva.

Kérdés, vélemény, észrevétel nem volt.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 7 tagja, 7 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

21/2016.(II.23.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete

a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és
a két ülés között történt fontosabb eseményekről szóló beszámolót

jóváhagyta.

Harmadik napirendi pont: Az önkormányzat 2016. évi költségvetési rendeletének 
módosítása

Előadó: Lipcsei Zoltán polgármester

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság javasolja a
testületnek, hogy az előterjesztés szerint módosítsák a a 2016. évi költségvetést. A 
módosítást követően az önkormányzat 2016. évi költségvetésének főösszege 504.261 
eFt-ról 518.425 eFt-ra módosul.

Végh Judit képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság 
elfogadásra javasolja a rendelet módosítását.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 7 tagja, 7 igen 
szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi rendeletet alkotja: 

Köröstarcsa Községi Önkormányzat Képviselő-testületének
2/2017.(…) önkormányzati rendelete

az önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló
5/2016.(II.26.) számú önkormányzati rendelet

módosításáról

 (A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)
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Negyedik napirendi pont: Az önkormányzat 2017. évi költségvetésének megalkotása 
Előadó  :   Lipcsei Zoltán polgármester 

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság javasolja a
testületnek, a 2017. évi költségvetési rendelet elfogadását. A költségvetés főösszege 
880 MFt. A költségvetés egyensúlyban van. Ezen belül a beruházások összege 421 
MFt, a befogadott TOP pályázatokkal együtt, tartalékok összege 28 MFt, a 
közfoglalkoztatás 112 MFt. Tartalmazza a költségvetés az intézmények működtetési 
költségét, a végrehajtott bérrendezések fedezetét. Az utak állapotfelmérésével és a  
járdaépítéssel kapcsolatosan javasolják az előterjesztésben szereplő határozati 
javaslatok elfogadását.

Végh Judit képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság 
javasolja a költségvetésnek az elfogadását.

Lipcsei Zoltán polgármester kiegészítésként elmondja, hogy korábbi üléseken határozatokat 
hozott a képviselő-testület a régi Ford kisbusznak az értékesítéséről. A költségvetési 
előterjesztés szerint nem kerül értékesítésre a busz, a költségvetés tervezete úgy 
készült el, hogy benne van a busznak a működtetése, ezért kéri, hogy a 16/2016.
(II.04.) és a 108/2016.(IX.15.) számú képviselő-testületi határozat kerüljön 
visszavonásra.

Javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 7 tagja, 7 igen szavazattal – ellenszavazat és
tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

22/2017.(II.23.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 16/2016.(II.04.) és a 108/2016.

(IX.15.) számú képviselő-testületi határozatait 
visszavonja, tekintettel arra, hogy a Ford Transit (LMR-307) gépjárművet

 nem értékesíti.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 7 tagja, 7 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

23/2017.(II.23.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

az útalappal nem rendelkező utcák útjain kiépíti az útalapot. 
A képviselő-testület kezdeményezi az útalappal nem rendelkező utcákban

 – Hattyú, Pipa, Kisér, Gát, Epreskert, Zöldfa, Szabadkai, Dózsa - a Táncsics és a gát közötti
szakasz kivételével, Aradi-Szabadkai átkötő – 
az együttműködési megállapodás megkötését.

Határidő: 2017. március 15.
Felelős: Lipcsei Zoltán polgármester

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 7 tagja, 7 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:
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24/2017.(II.23.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a 2016. évi XC. törvény 3. melléklet 2.c) pontja alapján 

pályázatot nyújt be 
a Kassai utca teljes aszfaltburkolat felújítására, 

a Veér András és a Mátyás utca részleges burkolatjavítására. 
A beruházás összköltsége: 17.636.910,-Ft. 

A képviselő-testület a beruházáshoz szükséges saját forrást 
a 2017. évi költségvetésében biztosítja.

Határidő: 2017. május 31.
Felelős: Lipcsei Zoltán polgármester

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 7 tagja, 7 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

25/2017.(II.23.) számú Képviselő-testületi határozat:
1. Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2017. évben a 

Kossuth u. 1. szám (parókia) előtti járda megépítését, továbbá a
Bocskai u. 2-14-ig 
Irányi u. Dübögő-Jókai közötti szakasz
Széchenyi u. 17-35-ig 
járdaszakaszok építését, felújítását határozza el.

2. A belterületi közterületi járdák további építését, felújítását a melléklet 
szerint jóváhagyja.

Határidő: értelem szerint, illetve 
beszámolásra 2017. november

Felelős: Lipcsei Zoltán polgármester

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 7 tagja, 7 igen 
szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi rendeletet alkotja: 

Köröstarcsa Községi Önkormányzat Képviselő-testületének
3/2016.(…) önkormányzati rendelete

az önkormányzat 2017. évi költségvetéséről

 (A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Ötödik napirendi pont: A házibrigád beszámolója 2016. évi tevékenységéről, a brigád 2017.
évi feladatainak meghatározása

Előadó: Lipcsei Zoltán polgármester

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság javasolja a
házibrigád 2016. évi tevékenységéről szóló beszámolónak és a 2017. évi 
feladattervnek a jóváhagyását.
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Lipcsei Zoltán polgármester elmondja, hogy a feladattervbe még belerakják a rendőrség 
tűzfalának a rendbetételét.
Javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 7 tagja, 7 igen szavazattal – ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

26/2017.(II.23.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a házibrigád 2016. évi tevékenységéről szóló beszámolót, 

valamint és a brigád 2017. évi feladatainak meghatározását elfogadja.

Hatodik napirendi pont: Bejelentések

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző bejelentésében elmondja, hogy a kiküldött 
anyagban szerepel, hogy Mezőberény város önkormányzata megkereste Köröstarcsa 
község önkormányzatát, hogy lehetőség nyílik konzorciumban pályázat benyújtására 
Mezőberény város gesztorságával a „Humánszolgáltatások fejlesztése térségi 
szemléletben – kedvezményezett térségekben” című pályázatra. A konzorciumnak 
Békés, Kamut, Kondoros Murony, Mezőberény és Köröstarcsa lenne a tagja. Veszteni 
valója nincsen az önkormányzatnak, javasolja megbízni a polgármestert a szükséges 
intézkedések megtételére és a pályázat előkészítésére

Végh Judit képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság elnöke bejelentésében elmondja, hogy
a bizottság egyhangúlag javasolja a csatlakozást a konzorciumhoz és a pályázat 
benyújtását.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 7 tagja, 7 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

27/2017.(II.23.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

úgy dönt, hogy csatlakozik az EFOP-1.5.3-16
 „Humánszolgáltatások fejlesztése térségi szemléletben – kedvezményezett térségekben” 

című pályázat megvalósítását célzó konzorciumhoz.
 Tudomásul veszi, hogy a konzorcium tagjai Köröstarcsán kívül 
Mezőberény, Békés, Kamut, Kondoros és Murony települések.

A konzorcium gesztori teendőit Mezőberény látja el.
Felhatalmazza a polgármestert, hogy a konzorciumi szerződést aláírja, 

és a pályázat beadásához szükséges nyilatkozatokat, intézkedéseket megtegye.

Felelős: Lipcsei Zoltán polgármester
Határidő: intézkedésre azonnal

Lipcsei Zoltán polgármester bejelentésében elmondja vételi ajánlat érkezett a Cavity Eye 
Hungary Kft-től, az Ökocentrumban lévő kemencére vonatkozóan. A felkínált vételár 
350.000,-Ft + ÁFA, összesen 444.500,-Ft. A kemencét eddig sem és ezután sem lehet 
működtetni az infrastrukturális hiányosságok miatt. Megkéri a Pénzügyi Bizottság 
elnökét, hogy mondja el a bizottság véleményét.
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Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a vételi ajánlat 
elfogadását támogatja a bizottság a kérelemben szereplő vételárért.

Végh Judit képviselő személyes érintettség miatt kéri a kizárását a döntéshozatalból.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 7 tagja, 6 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül, Végh Judit képviselő nem szavazott 
- az alábbi határozatot hozta:

28/2017.(II.23.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

Végh Judit képviselőt kérelmére 
személyes érintettség okán a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi

CLXXXIX törvény 49.§. (1)  bekezdése alapján
a Cavity Eye Kft. kemence vásárlásra vonatkozó

döntéshozatalból kizárja.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 7 tagja, 6 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül, Végh Judit képviselő nem szavazott 
- az alábbi határozatot hozta:

29/2017.(II.23.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

értékesíti a tulajdonát képező – az Ökocentrumban található –
 Nabetherm B130 típusú kemencét a Cavity Eye Hungary Kft. részére. 

A vételárat 350.000,-Ft + ÁFA összegben, 
összesen 444.500,-Ft összegben határozza meg. 

Megbízza a polgármestert az adásvételi szerződés megkötésével.

Felelős: Lipcsei Zoltán polgármester
Határidő: 2017. március 31.

Lipcsei Zoltán polgármester következő bejelentésében előterjeszti a 2017. évre vonatkozó 
szabadságolási ütemtervét, kéri az előterjesztés elfogadását. Megkéri a Humán és 
Ügyrendi Bizottság elnökét, hogy mondja el a bizottság véleményét.

Végh Judit képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság elnöke a bizottság a szabadságolási 
terv elfogadását javasolja a képviselő-testületnek. A tavalyi évi szabadságát kivette.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 7 tagja, 7 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:
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30/2017.(II.23.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete

a közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 225/C.§-a alapján 
Lipcsei Zoltán 2017. évi szabadságának ütemezését az alábbiak szerint jóváhagyja:

január 30-február 1.   3 nap
február 6-10.   5 nap
július 17-28. 10 nap
szeptember 25-29.   5 nap
október 9-20. 10 nap
december 11-15.   5 nap
december 28.           1 nap
Összesen: 39 nap

Felelős: Lipcsei Zoltán polgármester,
 Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna 

címzetes főjegyző 
Határidő: értelem szerint

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző következő bejelentésében elmondja, hogy 
igen jelentős feladatot kapott az önkormányzat, ugyanis el kell készíteni a 
Településképi Arculati Kézikönyvet. Javasolja, hogy bízzák meg a hivatalvezetést a 
kézikönyv elkészítésének ütemezéséhez.

Végh Judit     képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság 
egyetértett azzal, hogy készüljön el az ütemezés és kerüljön a testület elé.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 7 tagja, 7 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

31/2017.(II.23.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

tudomásul veszi a Településképi Arculati Kézikönyv elkészítéséről szóló tájékoztatót és
megbízza a hivatalvezetést, hogy az elkészítéshez szükséges ütemezést 

készítsék el az áprilisi képviselő-testületi ülésre.

Határidő: 2017. április 27.
Felelős: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna 

címzetes főjegyző
Lipcsei Zoltán polgármester 

Lipcsei Zoltán polgármester következő bejelentésében elmondja, hogy elkészült az 
önkormányzat 2017. évi közbeszerzési terve. Megkéri a Pénzügyi Bizottság elnökét, 
hogy mondja el a bizottság véleményét.

Kovács László     képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság a 2017. évi
közbeszerzési terv elfogadását javasolja a testületnek.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 7 tagja, 7 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:
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32/2017.(II.23.) számú Képviselő-testületi határozat:
Község Önkormányzata Képviselő-testülete
a 2017. évi közbeszerzési tervét elfogadta.

(A közbeszerzési terv a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Határidő: folyamatos, 
illetve 2017. december

Felelős: Lipcsei Zoltán polgármester

Lipcsei Zoltán polgármester tájékoztatja a képviselő-testületet, hogy a bizottsági ülésen 
tárgyalt inkubátorházra vonatkozó pályázatot majd rendkívüli ülés keretében 
tárgyalják meg, mert a döntéshozatalhoz nincs elegendő információjuk.
Tájékoztatja a megjelenteket, hogy a civil szervezetek támogatásának a felosztásához 
nem érkezett meg időben a Civil Tanácsnak a javaslata, ezért arról rendkívüli ülésen 
fognak dönteni.

Egyéb bejelentés nem volt.

Lipcsei Zoltán polgármester tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a soron következő ülést 2017. 
április 27-én tartják az alábbi napirendi pontokkal:

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés között történt 
fontosabb eseményekről

Előadó  :   Lipcsei Zoltán polgármester 

2. Beszámoló az önkormányzat 2016. évi költségvetésének teljesítéséről 
            Előadó  :   Lipcsei Zoltán polgármester
      

3. A Humán és Ügyrendi Bizottság és a polgármester beszámolója az átruházott szociális
és gyermekvédelmi hatáskörök gyakorlásáról 
           Előadó  :   Végh Judit Humán és Ügyrendi Bizottság elnöke
                         Lipcsei Zoltán polgármester 
        

4. Beszámoló az önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 
ellátásáról
           Előadó  :   Gyaraki Ibolya főelőadó
                         Rása Ildikó családsegítő

5. Tájékoztató a Köröstarcsai Arany Gusztáv Általános Iskola és Alapfokú Művészeti 
Iskola oktatási helyzetéről

Előadó: Török Imre Mihály igazgató
              Gyulai Tankerület képviselője
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6. Idősek Otthona létrehozásának lehetősége Köröstarcsán
Előadó: Lipcsei Zoltán polgármester

7. Bejelentések

8. Lakáscélú támogatásokról döntés (zárt ülés)
           Előadó  :   Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző 

Ezt követően megköszöni a képviselő-testületnek a munkáját, és a képviselő-testületi ülést 
15.45 órakor bezárja.

K. m. f.

Lipcsei Zoltán Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna
polgármester címzetes főjegyző


	Lipcsei Zoltán polgármester átadja a szót a megjelent lakosoknak.
	Szőke Lajos helyi lakos elmondja, hogy örül, az aprító gépnek és a brikett gyártó gépnek, de javasolja, hogy ne brikettel fűtsenek az intézményekben, mert az drága, hanem inkább vegyenek a kazán ajtóra szerelhető automatikus adagolót, ami folyamatosan adagolja az aprítékot a beállítás szerint.
	Nosza József alpolgármester elhagyja az ülést.
	Lipcsei Zoltán polgármester szerint nem rossz a javaslat, kivitelezhető is. Elmondja, hogy két évre elegendő apríték van. A brikettgyártásra azért van szükség, mert a szociális tűzifát szeretnék ezzel kiváltani, a lakosság számára, csak ilyen formában tudják adni a támogatást. A közmunka programban munkát kell biztosítani az embereknek. Nem kívánnak fákat kivágni, folyamatosan karbantartják, a gátakat, árkokat és ebből elegendő aprítékot tudnak készíteni. Megvizsgálják az adagoló lehetőségét.
	Nosza József alpolgármester visszajön az ülésre.
	Kerekes Antal helyi lakos sokallja az iparűzési adónak a mértékét, amit sajnos minden képviselő megszavazott. Nekik meg kell fizetni a beművelést is és mégis a teljes összeg után kell adót fizetniük. Az őstermelői bevétel a termelőszövetkezet nyugdíjasainak jutalom volt, a tagoknak béremelés. Kérdezi, hogy a képviselők minek vannak, ha egész évben nem szólalnak meg? Szerinte biztosan csak a pénzért.
	Nosza József alpolgármester a kérdésre válaszolva elmondja, hogy 600.000,-Ft feletti árbevétel után kell fizetni az iparűzési adót, amiből levonják az anyagköltséget. Ez nem egy nyereség típusú adó, ezt a vállalkozók is megfizetik. Az egész országban így fizetik ezt az adót, mert ez a törvény.
	Lipcsei Zoltán polgármester elmondja, hogy az iparűzési adó helyi szinten kedvezményesen indult. 199 őstermelő van a településen, ebből 191 meghaladja a 600.000,-Ft-os árbevételt. Ez nem egy rendkívüli év, valószínű, hogy eddig is ennyi volt a bevételük, csak nem vallották be. Többféle adót bevezethetett volna a testület, de nem tette meg. A vállalkozóknak minden évben meg kellett ezt fizetni, ami már az őstermelőkre is vonatkozik. A bevallást az adós adja be az önkormányzathoz, ez alapján kell fizetni az iparűzési adót. A képviselő-testület azért hozta meg ezt a döntést, mert a víziközmű hitelt, a szennyvízberuházás miatt fizetnie kell, ami jelentős kiadás. Terveikben szerepel, hogy 2018-ban az iparűzési adó mértéke csökkentve legyen, erről a testület döntött. A képviselőkkel kapcsolatosan elmondja, hogy a lakosság választotta meg őket. Ő próbál minél több információt átadni a lakosoknak. A testületi ülés előtt már komoly háttérmunka van. Hisz abban, hogy hatékonyan lehet működtetni a települést, ha a bizottsági ülésen alaposan kitárgyalják a témát és a testületi ülésen döntenek. Minden képviselő más területről érkezett. Ő 2,5 évvel ezelőtt kezdőként érkezett, vállalkozó körből. Ő is úgy gondolta, hogy úgy lehet működtetni, mint egy céget, de rájött, hogy nem lehet. Az elmúlt időszakhoz képest, biztos, hogy fejlődő időszakban van a település, úgy érzi, hogy a 2017-es év nagyon sikeres év lesz. Elmondja, hogy azért kezdték 14.00 órakor az ülést, mert mindig pár nyugdíjas ember vett részt, így teljesen mindegy, hogy mikor kezdődik a közmeghallgatás. A műanyag feldolgozóval kapcsolatosan elmondja, hogy csak a pénzre várnak, az engedélyek megvannak. Pontos időt nem tud mondani, mert folyamatosan tologatják az időpontokat. Nem kevés jól menő vállalkozás van a településen. Szeretett volna megalapítani, egy önkormányzati kft-t, ami ezért lett volna jó, mert ha nyertek volna pályázatokat, akkor tudtak volna benne dolgozni, eszközöket tudtak volna biztosítani, jó béreket adtak volna, ÁFA-t igényelhettek volna vissza. Van benne bizonytalanság, ezért úgy gondolta a képviselő-testület, hogy nem érdemes megalapítani. A 2018. évi költségvetés tervezésénél újra fognak tárgyalni róla. A legjobb tudása szerint ebben az időszakban vállalkozni nem bűn.
	Szőke Lajos helyi lakos elmondja, hogy otthon a televízióban csak annyit látnak, hogy a képviselők ülnek és szavaznak. A háttért nem ismerik, nem látják. Ez a lakosoknak nem szépen mutat. Elmondja, hogy a hídról lejövő forgalom balesetveszélyes. Emelje meg 30 cm-el az útnak a magasságát és lassítsa a sebességet 30 km/h-ra. Ez nem kerül sokba. Ugyanezt meg lehetne csinálni a kisiskolánál.
	Lipcsei Zoltán polgármester elmondja, hogy igaza van a lakosnak ebben is. Egy fix traffipaxban lehetne megállapodni a közútkezelővel, a fekvő rendőr nem tudja, hogy megoldható-e. Próbálnak térfigyelő kamerát kitenni a főúthoz. Törekszenek a lassításra valamilyen megoldást találni.
	Szőke Lajos helyi lakos elmondja, hogy a kamera az nem mér sebességet, az nem ér semmit.
	Lipcsei Zoltán polgármester hisz abban, hogy a kamera rendszernek van visszatartó ereje.
	Nosza József alpolgármester elmondja, hogy sokszor felvetődött már a lassításnak a témája. A híd lábánál a szigetet már 2006. előtt megépítették, de nem igazán jó. A közútkezelő annyit vállalt, hogy a települést jelző táblát felvitték a hídnak a tetejére, nekik se volt jobb ötletük. Reméli, hogy esetleg már lesznek újabb lehetőségeik, ha a polgármester rákérdez a lassítási lehetőségekre.
	Végh Judit képviselő tájékoztatást ad a képviselői munkáról. Elmondja, hogy ő képviselőként ebben a ciklusban került be, de bizottsági tagként több éve dolgozott. Elég nehéz munkára vállalkozott. Meg lettek választva, bizalmat kaptak, lett döntési jogkörük. Úgy kezdődik a munkájuk, hogy pénteken megkapják a testületi ülésre vonatkozó anyagot. A képviselő hétvégéje abból áll, hogy felkészül, után néz bizonyos dolgoknak, és azon gondolkodik, hogy mi fog történni a bizottsági ülésen. Ezzel eltelik a hétvégéjük. Kedden bizottsági ülés következik, ami elég hosszú szokott lenni. Ott már nem olyan békés a hangulat, nem olyan egyetértésben ülnek, mint a testületi ülésen. A bizottsági ülésen külsős tagok is vannak, akik részt vesznek a döntési feladatokban. Elég kemény dolog abban dönteni, hogy a testületi ülésen miről legyen szavazás. Többször elmondják a bizottsági ülésen, azt a vitát kellene a lakosságnak látnia, ami ott történik. Ezzel nincsen vége, mert után lesz a testületi ülés. Ide szintén úgy érkeznek, hogy vajon mi fog történni, mert itt már 7 képviselő hozza a döntéseket. Mindenki indulhat a képviselő választáson, próbálják ki és csinálják végig. Említette a lakostárs a tiszteletdíjat is. A képviselők a tiszteletdíjukat, igyekeznek felajánlani különböző csoportoknak, szervezeteknek. Mivel képviselők, úgy érzik, hogy egy közfeladat, ezeket a pénzeket vissza is adják a köznek különböző módon. Az nem lehet mondani, hogy ezt a munkát megéri a pénzért csinálni. Ülés előtt is bevett egy nyugtatót, tehát, aki ezt irigyli, az csinálja végig. Sokat készül, folyamatosan tartják egymással a kapcsolatot. Ez állandó stressz és nem könnyű. Vannak olyan nehéz döntések, mint az iparűzési adó bevezetése, majd megemelése, amit be kell vállalni, mert forrást kell biztosítani, hogy működni tudjon a település. Most nagyon örül, hogy egyensúlyban van a költségvetés. A lakosok tényleg azt látják, hogy a képviselők nagy egyetértésben szavazgatnak.
	Dr. Bácskay Tamás képviselő csatlakozik az előtte szólókhoz. Valós a probléma látják ők is, hogy a vetítésből semmilyen információt nem kap a lakos. Ezt próbálják orvosolni úgy, hogy bővebben kifejtik a napirendet. Igazából a problémák gyökere ott van, hogy kicsi a testület. Két bizottságot alig tudtak összeállítani, egy képviselő így is két bizottságnak is a tagja. A bizottsági ülésen a testület szinte minden tagja ott van. Mire a testületi ülésre kerülnek, márt egyszer, vagy kétszer végighallgatták az előterjesztést. Azért nem kérdeznek, mert már a bizottsági ülésen megbeszélték.
	Kurucsó Ferencné helyi lakos kérdezi, hogy mikor lesz benzinkút a településen? Köszöni a járdának az igazítását. Már korábban is említette a köztéri padokat, továbbra is kéri, hogy ami megsérült azokat javítsák ki. A Somkertnél a kapu tetőjavítására is sor kerülhetne.
	Gyaraki Imre helyi lakos, a Nyugdíjas Klubnak az elnöke elmondja, hogy a klubban többször beszéltek arról, hogy a korábban ígért idősek otthona leült, nem történik semmi az ügyben. Kérdezi, hogy hol akadt el? Mi a következő lépés? Lenne rá igény, sokan beköltöznének ebbe az intézménybe.
	Lipcsei Zoltán polgármester a kérdésekre válaszolva elmondja a benzinkúttal kapcsolatosan, hogy évek óta nem történik semmi. A régi kutat nem lehet megnyitni, elavult. A kampányában is ígérte a benzinkutat, ezért ez neki fontos. Teher a lakosságnak, hogy át kell menni Mezőberénybe benzinért. Már tárgyalásokat folytat benzinkút és autómosó létesítéséről. Több befektetővel is tárgyalt a témáról és napi szinten asztalon van a kérdés. Záros határidőn belül meg fog valósulni. Nem önkormányzati beruházás lesz, hanem vállalkozó kívánja működtetni. Ha a padokkal kapcsolatosan a brigádból bárkinek lehet hibát jelezni el fog jutni hozzá. Minden bejelentést orvosolni fognak. Sok pad tönkrement ki vannak bontva, cserélni fogják tavasszal. Ha hiányosságot látnak, azt kéri, hogy jelezzék felé. Fontos, hogy az átmenő forgalom lássa, hogy rendben van a település és tiszta. Az idősek otthonával kapcsolatosan átadja a szót az alpolgármesternek.
	Nosza József alpolgármester elmondja, hogy jogos a megállapítás, hogy nem történik semmi. Tervet készítettek, portát vásároltak, de nem lehet rá pályázati forrást szerezni. Legutóbb októberben vetették fel az alapítvány részéről, hogy az önkormányzattal közösen keressék meg az Emberi Erőforrás Minisztériumát és kérjenek tájékoztatást, hogy milyen lehetőségek lesznek új otthon alapítására. A válasz megérkezett, nem jó híreket kaptak, azt írták, hogy nem a bentlakásos otthonok építését, hanem az otthonápolást kívánják támogatni és pályázat sem lesz erre vonatkozóan. Ezt a levelet a testület tudomásul vette és próbálnak új ötleteket találni a probléma megoldására, tudnak az igényekről. Az állami intézményeket egyházi kezelésbe adták, de az egyházak nem mindenhol akarták átvenni. A piaci alapon működő intézményekről is hallották, hogy csődbe mentek. Valamit ki kell találni, mert az igény az megvan. Saját erőből kell megoldást keresni, vagy piaci befektetőket kell keresni. Az egyház Mezőberényben, Körösladányban és Gyomaendrődön is működtet intézményt, így itt nem kívántak ilyen létesítményt működtetni. Az alapítvány működik, próbálja erőltetni a létesítést, de az ereje nem olyan nagy, egyedül nem tudnak mit csinálni. Még a finanszírozási ellátó rendszerbe is be kell kerülni. Lesújtó volt a hír nekik is.
	Több kérdés, hozzászólás nem volt, ezért a polgármester a közmeghallgatást bezárta.
	Szünet.
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